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Aanvang: 19.30 uur 
 
Aanwezig: 
 

• Het parochiebestuur en haar adviseurs totaal 8 personen; 

• 38 parochianen, 2 belangstellenden, waarvan 3 uit Oijen en een uit Rosmalen 
 
Totaal 48 personen 
 
 
Op uitnodiging van het parochiebestuur van de parochie Heilige Nicolaas vindt deze bijeenkomst 
plaats met als thema “De toekomst van het R.K. kerkgebouw van de Heilige Lambertus te Maren-
Kessel. 
 
Inhoudelijk verslag: 
 
Pastoor Aarden verwelkomt de aanwezige parochianen en overige belangstellenden en opent de 
bijeenkomst met gebed. 
 
Na de opening wordt het parochiebestuur door pastoor Aarden aan de aanwezigen voorgesteld. 
Pastoor Aarden leidt het moeilijke onderwerp voorzichtig in met een korte terugblik in de 
geschiedenis van de kerken te Maren en te Kessel. Deze kerk, die dateert uit 1953 is ontworpen door 
architect J.A. de Reus uit Oss en de Marense pastoor Cox werd bouwpastoor. De kerk kreeg de naam 
van de Marense kerk Heilige Lambertus en de school kreeg de naam van de Kesselse kerk; Sint 
Antonius Abt. Op 26 mei 1952 werd de kerk geconsacreerd door Mgr. W. Mutsaerts, bisschop van ’s 
Hertogenbosch. Inmiddels is deze kerk een veel te grote jas voor deze parochiegemeenschap 
geworden en moet er gekeken worden naar mogelijk ander gebruik. Pastoor Aarden geeft aan dat hij 
en het parochiebestuur snappen dat het voor parochianen moeilijk te begrijpen is dat in de toekomst 
de kerk mogelijk aan de eredienst zal worden onttrokken. Hij stelt hun echter ook gerust dat de 
pastorale zorg voor Maren-Kessel en ’t Wild zal behouden blijven. De pastoor blijft er voor het dopen, 
1e Heilige Communie, Heilig Vormsel, huwelijksinzegening en voor een uitvaartdienst. Kerken kunnen 
we overal. Maar voor het zover is dat de bisschop het decreet uitvaardigt  dat deze kerk aan de 
eredienst onttrekt, zullen wij samen in gesprek gaan én blijven daar het uw kerk betreft waar wij 
samen een nieuwe bestemming voor moeten vinden. 
 
Pastoor Aarden geeft het woord aan vicevoorzitter de heer van Schijndel, die het gesprek vervolgt.  
De heer  van Schijndel dankt allereerst alle aanwezigen gehoor te hebben gegeven aan de oproep van 
het parochiebestuur en aanwezig te zijn bij deze bijeenkomst. De oproep had wellicht méér 
parochianen bereikt als deze was verspreid via ons Dorpsmaandblad “De Marsna Katern”. Hij zegt toe 
een vervolg oproep tijdig te verspreiden en dus ook via dit blad. 
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Ook de heer Van Schijndel geeft een korte weergave weer van de geschiedenis 
waarna hij ingaat op het huidige kerkbezoek van 2022 tot 21 november 2023 en 
de financiën. 
 
Overzicht bezoekers van de vieringen: 
 

• 18 weekendvieringen in 2022 met 187 bezoekers, wat resulteert in een gemiddelde van 10,38 
bezoeker per weekendviering; 

• 16 weekendvieringen in 2023 met 152 bezoekers, wat resulteert in een gemiddelde van 9,5 
bezoekers per weekendviering; 

• 2e kerstdagviering in 2022 een bezoekersaantal van 42 

• Carnavalsvieringen:  in 2022 was er geen viering; in 2023 waren er 80 bezoekers; 

• 2e Paasdag:  in 2022 waren er 38 bezoekers en in 2023 28 bezoekers; 

• Gildemis: in 2022 waren er 55 bezoekers en in 2023 in waren er 2 vieringen,  37 en 38 
bezoekers; 

• Allerheiligen en Allerzielen:  in 2022 38 bezoekers en in 2023 30 bezoekers; 

• Uitvaarten:  in 2022 waren er 4 en in 2023 tot nu toe 5. 
 
Het parochiekerkkoor uit Maren-Kessel heeft 12 leden, waarvan 4 uit Lith, 1 uit Kerkdriel en 1 uit ’s-
Hertogenbosch en een betaalde organist en een betaalde dirigent. Beiden woonachtig in ’s-
Hertogenbosch. 
 
Inkomsten Kerkbalans en misintenties: 
Inkomsten uit Kerkbalans kunnen als volgt worden weergegeven over de jaren 2020 - 2023: 
 

• 2020: 98 deelnemers met een opbrengst € 4417,-- 

• 2021: 70 deelnemers met een opbrengst € 4678,-- 

• 2022: 75 deelnemers met een opbrengst € 3307,-- 

• 2023: 70 deelnemers met een opbrengst € 3021,-- 
 
De misintenties zijn beperkt. 
 
Het huidig gebruik van het kerkgebouw: 
De kerk wordt momenteel zéér matig gebruikt, één eucharistie per 14 dagen, weinig tot geen 
uitvaarten, geen bruiloftviering of jubileumviering, de 1e Heilige Communie en het Heilig Vormsel 
gebeuren in parochieverband.  
 
Staat van het gebouw: 
Aan de kerk is al enkele jaren geen groot onderhoud meer uitgevoerd. Het schilderwerk moet worden 
aangepakt als ook de dakgoten. Om kosten te besparen wordt de verwarming niet gebruikt en wordt 
er gevierd in het koorgedeelte, vanwege de aanwezigheid van een hangende gaskachel. 
 
 
 
 
 
 



 
 
   

Verslag bijeenkomst 21 november 2023 gehouden in de Heilige 

Lambertuskerk te Maren-Kessel. 
 

Conclusie: 
Door het teruglopend kerkbezoek en de teruglopende 
inkomsten ziet het parochiebestuur zich genoodzaakt 
om de bisschop te verzoeken de kerk op termijn aan 
de eredienst te onttrekken en een herbestemming te 
zoeken. Dit is geheel naar het beleid van het bisdom. 
Zolang als mogelijk blijft de kerk zijn functie 
behouden en wij hopen dat er toekomstig een kapel 
gerealiseerd kan worden. De pastorale zorg blijft 
gewaarborgd, onze pastoor is en blijft onze pastoor. 

 
Herbestemming: 
Het is zaak de kerk als gebouw te behouden. De kerk past volledig in ons dorpsbeeld en wij hopen het 
kerkgebouw -indien mogelijk- als zodanig voor onze gemeenschap te behouden. Op onze weg naar 
een mogelijke herbestemming laten wij ons adviseren door medewerkers van het bisdom en 
Spitsvastgoed, die gespecialiseerd is in het herbestemmen van religieus vastgoed. Ons dorp zit 
momenteel zonder een goede ruimte die ontmoeten mogelijk maakt. Het is u wellicht bekend dat 
een groep van 25 inwoners oftewel kwartiermakers naarstig in het dorp aan het zoeken is naar ruimte 
voor de korte en lange termijn. De werkgroep “Inventarisatie Ruimte” heeft de kerk omschreven: “De 
kerk, het kerkplein met voor- en achtertuin bieden veel mogelijkheden om in combinatie te 
ontwikkelen” en veel ruimte; wat heel veel mogelijkheden biedt voor verenigingen en het creëren 
van woningen. Maar er zijn méér locaties in beeld en het is moeilijk te zeggen waar de keuze valt. 
Laat ons goed voorbereid zijn als de gemeente met ons in gesprek wil in het vinden van een passende 
bestemming.  
 
Pastorie: 
Ook de pastorie heeft binnen enkele jaren groot onderhoud nodig. Dit gaat ons een behoorlijk 
kapitaal kosten. Ook voor de pastorie komt herbestemming in beeld. Bij dit dossier worden wij ook 
bijgestaan door Spitsvastgoed. 
 
Na dit vervelende nieuws is er ook goed nieuws te vertellen. Het is bekend dat het comité Marsna 
Casella 1025 jaar al vanaf 2019 zich inzet voor grondige renovatie van het kerkplein, waaronder een 
nieuwe toplaag, meer ruimte voor activiteiten, vervanging van de asfaltweg door klinkerpad, 
verplaatsing van enkele bomen. Met ook nog een verassing voor onze gemeenschap. De gemeente 
heeft bevestigt het benodigde geld beschikbaar te hebben gesteld.  
 
De heer van Schijndel geeft nu het woord aan de penningmeester de heer Lansdaal. 
De heer Lansdaal verwijst naar de door de heer van Schijndel opgenoemde financiële punten en geeft 
aan dat er na de pauze gelegenheid is tot het stellen van vragen. 
 
Pauze met koffie/thee van ongeveer 10 minuten. 
 
Gelegenheid tot het stellen van vragen en opmerkingen/suggesties: 

• Vraag: als ik dood ga kan ik dan in deze kerk mijn uitvaartviering hebben?  Antwoord van 
Pastoor: “ Tegen die tijd zoeken wij samen een mooie kerk voor uw uitvaartviering”. 

• Vraag; “Als de kerk verkocht gaat worden, gaat het geld dan naar het bisdom? Antwoord van 
de penningmeester: “Nee, de inkomsten uit verkoop komen ten goede aan de parochie 
Heilige Nicolaas”. 
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• Vraag: waarom niet eerst kijken wat de mogelijkheden zijn bij een 
herbestemming voor dat de kerk aan de eredienst word onttrokken? Antwoord 
van de penningmeester: “Voor dat er een kerk aan de eredienst onttrokken kan 
worden moet er een protocol van uit het Bisdom gevolgd worden. Wij willen dit 
traject samen met u doorlopen”.  

• Vraag: kunnen wij over de verkoop stemmen? Antwoord van de 
penningmeester; “Nee, het is aan het parochiebestuur om uiteindelijk een besluit te nemen 
en dit ter goedkeuring aan de bisschop voor te leggen. Welke weg wij opgaan bespreken wij 
samen zoals gezegd. 

• Vraag: blijft de Mis om de 14 dagen? Antwoord door Pastoor; “Ja, de vieringen als ook het 
dopen, eerste communie, vormsel, huwelijksinzegening en voor een uitvaartdienst de 
pastoor is er altijd voor de mensen en kerken kunnen we toch overal.     

• Vraag: wie geeft jullie advies voor sluiting en herbestemming? Antwoord van de 
penningmeester; “Voor een herbestemming van deze kerk, maar ook die van Oijen laten wij 
ons adviseren door het bisdom en Spitsvastgoed die gespecialiseerd is in religieus vastgoed.                                                                                                           

 
 

Sluiting: 
 
Pastoor Aarden dankt namens het parochiebestuur alle aanwezigen voor hun komst. Hij geeft aan dat 
in het voorjaar er een 2e bijeenkomst zal worden belegd (medio Maart/ April) 
 


